

Part IX. *Geography, Travel* embraces geography and description and travel in Canada.

Part X. *History, Civilization* encompasses past and present conditions in Canada.

Part XI. *Generalities* contains titles dealing with Canadian Studies associations, programs and conferences such as association newsletters, membership lists, and general conference proceedings.

Within each main section titles are arranged alphabetically by author. Works entered under title precede the author entries. Thus, serials are generally found at the beginning of each section. The exceptions are those serials which deal with the internal policies and operations of an organization (i.e. newsletters). These are listed by name of the organization. Single issues of serial titles have been treated as monographs and are entered under the editor for that issue.

STYLE

Bibliographical entries follow the *Chicago Manual of Style*. Pagination and the International Standard Book Number have also been included as an aid to identification. A typical entry includes the following information:

Author, or Editor (s). *Title of the book*. Series. Place: Publisher
Date. pagination. ISBN

Editorial comments are enclosed within square brackets.

Non-English and -French titles are transcribed according to the source consulted.

en langues étrangères d'oeuvres littéraires canadiennes ne sont pas incluses.

La 9e partie, *Géographie, Voyages*, comprend la géographie et les descriptions de voyages au Canada.

La 10e partie, *Histoire, Civilization*, regroupe toutes les oeuvres sur les conditions de vie passées et présentes au Canada.

La 11e partie, *Généralités*, inclut les ouvrages concernant les Associations d'études canadiennes, les programmes d'études, les conférences, les bulletins de nouvelles et les listes de membres.

Dans chaque catégorie, les ouvrages sont classés par ordre alphabétique d'auteurs. Ainsi, les périodiques sont généralement placés au début de chaque section. Les exceptions à cette règle concernent les ouvrages concernant les politiques et le fonctionnement interne d'un organisme (par exemple, les bulletins de nouvelles). Ces titres sont classés sous le nom de l'organisme en question. Les numéros spéciaux de périodiques ont été assimilés à des monographies, et sont classés sous le nom de l'éditeur de ce numéro.

CONVENTIONS

On a suivi les règles de présentation du *Chicago Manual of Style*. On a également fourni la pagination et le numéro ISBN, afin de faciliter le repérage. Une référence typique inclut les éléments suivants:

Auteur, ou Editeur(s). *Titre de l'ouvrage*. Numéro. Lieu d'édition: Editeur, Date. Pagination. ISBN